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Protokół Nr XXXI/23 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 28 marca 2023 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Marta Głowacka-Piosik – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bobrowicach 

5. St. sierż. Marcin Piłat – Policjant Dzielnicowy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobrowicach za 2022 r.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania za rok 2022 z zakresu realizacji 

Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy 

w rodzinie dla Gminy Bobrowice na lata 2022-2024. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za rok 2022. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Rozwoju Gminy Bobrowice na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze zatrudnionych  

w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Bobrowice. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobrowice. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXXI sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego 15 głosami „za” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXX/23 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 31 stycznia 2023 r. 

Wyniki głosowania: 13 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Głos zabrał st. sierż. Marcin Piłat, który poinformował, że objął obowiązki dzielnicowego 

Gminy Bobrowie oraz przedstawił informacje na temat stanu bezpieczeństwa na terenie 

gminy. Zadeklarował również, że zostaną zwiększone patrole na terenie gminy.  

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobrowicach za 2022 r.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania za rok 2022 z zakresu 

realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie dla Gminy Bobrowice na lata 2022-2024.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Rozwoju Gminy Bobrowice na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał jak w obecnej kadencji wypełniano założenia strategii. 

Wójt poinformował, że strategia jest realizowana w sposób właściwy. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał czy ujęty w uchwale terminarz wynika z ustawy, czy został 

ustalony przez gminę oraz jaką kwotę zaplanowano na opracowanie strategii. 

Wójt poinformował, że terminy zostały zaproponowane przez firmę opracowującą strategię, 

natomiast koszt takiego opracowania wynosi 20.000 zł netto. 

Skarbnik dodała, że środki na ten cel zostały zabezpieczone w wydatkach urzędu, a następnie 

zostały przeniesione zgodnie z klasyfikacją.  

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że Wójt zawarł umowę bez zabezpieczonych środków. 

Wójt wyjaśnił, że zawarł umowę dysponując środkami zabezpieczonymi na zlecenia. 

Skarbnik dodała, że Wójt ma upoważnienie do zabezpieczenia środków w budżecie, jedynie 

nie może przenosić ich między działami, stąd propozycja zmiany miejsca zadania. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał o sens przeprowadzenia konsultacji na gotowym już 

dokumencie oraz zapytał czy problemem jest przeprowadzenie konsultacji podczas 

trwających obecnie zebrań wiejskich Wójta z mieszkańcami. 

Wójt poinformował, że na stronie internetowej gminy zostanie zamieszczona ankieta, gdzie   

mieszkańcy będą mieli możliwość zgłaszania swoich pomysłów. Odnośnie zebrań 

poinformował, że nie ma takiego problemu, jednak firma ustaliła, że ze względu na 

frekwencję przeprowadzi konsultacje na osobnym zebraniu. 

Radny Łukasz Dudzic zwrócił się z prośbą o zaangażowanie społeczeństwa w proces 

konsultacji oraz o przeprowadzenie ich w godzinach popołudniowych. 

Wójt oznajmił, że na każdym zebraniu wiejskim będzie informował mieszkańców o pracach 

dotyczących strategii i dostosuje godzinę konsultacji na popołudniową. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 2 „przeciw”,  

3 „wstrzymującymi się”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze zatrudnionych  

w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 

Radny Łukasz Dudzic zwrócił się o przedstawienie szczegółowych informacji dotyczących 

potrzeby podjęcia uchwały. 

Sekretarz wyjaśniła, że potrzeba podjęcia uchwały wyszła od szkół oraz rodziców.  Celem jest 

ujednolicenie tygodniowego wymiaru godzin dla nauczycieli specjalistów takich jak 

psychologa czy pedagoga, co daje możliwość skorzystania przez dzieci z dwóch dodatkowych 

godzin. 

Radny Grudziński zapytał, czy jest to podniesienie pensum dla części specjalistów w górę  

z 20 na 22 godziny i jaki to będzie procent. 

Sekretarz potwierdziła, przy czym dodała, że jednostkowo nie wie ile to będzie osób. 

Radny Jarosław Miś dodał, że marzec jest miesiącem w którym tworzy się arkusze 

organizacyjne, a cały ruch kadrowy zaczyna się od kwietnia i maja. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

       Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że minęły trzy miesiące od podjęcia uchwały, która została 

zakwestionowana przez Nadzór Prawny Wojewody i zapytał, co udało się Wójtowi 

wypracować w sprawie przyznawania dodatków funkcyjnych dla dyrektorów. 

Wójt poinformował, że uchwała została zaakceptowana przez związki zawodowe, natomiast 

przyznawanie dodatku funkcyjnego jest to swoboda organu prowadzącego.  

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że dodatek nie jest uznaniowy, tylko przyznawany za 

kryteria, a następnie zapytał ile kosztują poszczególne składniki dodatku. 

Wójt oznajmił, że stawki są ujęte w §7 regulaminu. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał jaki konkretnie Wójt przyzna dodatek funkcyjny dla 

dyrektorów. 

Wójt odczytał stawki wynikające z regulaminu i poinformował, że przyznał dodatki  

na podstawie regulaminu wynagradzania, w granicach górnych widełek, ponieważ jest 

zadowolony z pracy dyrektorów. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał, gdzie w §7 regulaminu jest zapis o zadowoleniu z pracy. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że prace nad regulaminem trwały 1,5 roku, uchwała została 

podjęta w grudniu, a po 20 dniach Wojewoda stwierdził nieważność uchwały ze względu na 

ogromną liczbę błędów. Dodał, że przed sesją radni otrzymali nowy projekt uchwały,  

a następnie po kilku dniach kolejne poprawki. Następnie zapytał czy radca prawny czyta 

projekty uchwał oraz o to, jaki dokument reguluje powołanie wicedyrektora. 

Sekretarz wyjaśniła, że uchwała nie została uchylona z powodu rażącego naruszenia prawa,  

a projekt zawierał wszystkie oczekiwane przez związki zawodowe i placówki oświatowe 

zapisy. Przedstawiła i wyjaśniła uwagi Wojewody dotyczące uchwały wskazując, że 

głównym zarzutem był brak składników dotyczących przyznawania dodatku motywacyjnego. 
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Poinformowała również, że obecny projekt zawiera zalecenia wynikające  

z rozstrzygnięcia nadzorczego. Następnie wyjaśniła, że powołanie wicedyrektora wynika  

z rozporządzenia, które mówi, że wicedyrektora powołuje się jeżeli w placówce jest 12 

oddziałów. 

Radny Jarosław Miś dodał, że informacja z uwagami do ZNP wyszła z obu szkół. 

Radny Lucjan Tracz zapytał, kto w przypadku stanowisk kierowniczych przyznaje dodatek 

motywacyjny oraz ile dodatku motywacyjnego otrzyma dyrektor. 

Sekretarz wyjaśniła, że dyrektor jest również nauczycielem, a dodatek przyznaje Wójt. 

Dodała, że dodatek przyznawany jest na okres pół roku i do tej pory wynosił 13 %. Następnie 

przedstawiła zasady przyznawania dodatków i  poinformowała, że Wójt przyzna dodatki na 

podstawie nowej uchwały. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że w dniu dzisiejszym podejmowana jest uchwała, a dodatki 

będą przyznawane dopiero od września. 

Sekretarz wyjaśniła, że ta podwyżka nie była planowana w budżecie i są to przepisy 

przejściowe, dlatego propozycja jest od września. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że budżet na ten rok był planowany w grudniu, więc dlaczego 

nie można było przyznać dodatku od stycznia. 

Sekretarz poinformowała, że od września podwyżki nie będą miały dużych skutków 

finansowych i uda się wypracować środki, tak aby móc zwiększyć placówkom oświatowym 

budżety, gdyby okazało się że braknie środków na wynagrodzenia. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał, na podstawie którego regulaminu do tej pory były 

naliczane wynagrodzenia.  

Sekretarz wyjaśniła, że regulamin obowiązywał od 2009 r. do momentu podjęcia następnego, 

który obowiązywał do momentu jego uchylenia. W momencie kiedy został uchylony 

powrócono przepisy do stanu z 2009 r.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy jednostki oświatowe zostały o tym poinformowane. 

Sekretarz oznajmiła, że tak. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że trzeci raz radni podejmują uchwałę i są stawiani przed 

faktem dokonanym. Zapytał, co stoi na przeszkodzie, żeby Komisja Oświaty i spraw 

społecznych brała udział w uzgodnieniach regulaminu i dlaczego uchwała nie została przez 

nią zaopiniowana. 

Wójt wyjaśnił, że regulamin był procedowany zgodnie z przepisami prawa. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że radny Łukasz Dudzic ma rację, ponieważ nie wszystko 

wpływa do komisji i zapytał, od kogo i jakie ostatecznie wpłynęły uwagi do regulaminu. 

Sekretarz poinformowała, że były to uwagi związków zawodowych dotyczące zapisów 

precyzujących wynagrodzenia i stawki godzinowej. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

przy sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 
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Radny Marcin Jagodziński zapytał jaki konkretnie sprzedawany jest lokal. 

Sekretarz poinformowała, że jest to budynek gminny, przedwojenny, którego substancja 

zniszczenia wynosi 50%. 

Radny Lucjan Tracz zapytał czy budynek jest zamieszkiwany. 

Sekretarz poinformowała, że budynek jest zamieszkiwany, podlega przeglądom oraz że 

właściciel płaci podatki i czynsz. 

Radny Andrzej Grudziński oznajmił, że należy szybko się pozbyć budynku, żeby gmina nie 

ponosiła dodatkowych kosztów. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 4 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 

Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały informując, że wczoraj została 

wypowiedziana umowa przez wykonawcę budowy oczyszczalni ścieków w Wełmicach. 

Wyjaśnił, że aby móc uratować inwestycję konieczne jest wprowadzenie środków do budżetu 

na ten rok, ponieważ wydatek ten był wydatkiem niewygasającym. Dodał, że będzie 

rozpisany nowy przetarg i jest po rozmowach w Wicemarszałkiem Województwa Lubuskiego 

w sprawie wydłużenia terminu realizacji inwestycji. 

Skarbnik dodała, że cała kwota inwestycji była wydatkiem niewygasającym, zatem środki 

muszą zostać ponownie wprowadzone do budżetu i ponownie musi zostać zawarta umowa.  

Radny Łukasz Dudzic zapytał jaki był powód wypowiedzenia umowy i jakie do tej pory 

wydatkowano środki na tą inwestycję. 

Wójt wyjaśnił, że bezpośrednim powodem wypowiedzenia był brak możliwości wykonania 

inwestycji w terminie, natomiast pośrednim problemy wykonawcy na różnych polach. 

Poinformował, że pierwszym etapem inwestycji było wykonanie projektu. Wykonawcy za 

niewykonanie umowy grozi kara umowna w wysokości 10 % wartości umowy oraz 

dochodzenie odszkodowania w wysokości ok. 2 mln zł. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał o kwestię rozliczenia projektu oraz o środki w kwocie 300.000 

zł, które trafiły do inspektora nadzoru. Poruszył również temat wypłaty środków, jeśli 

inwestycja nie doszła do skutku. Uznał, że w związku z tym, że wykonawca odstępuje od 

umowy, umowa z inspektorem wydaje się być bezzasadna.  

Wójt wyjaśnił, że była to mniejsza kwota, a umowa z inspektorem jest służebną do tej która 

wygasła. Dodał, że jest jeszcze przed rozmowami z inspektorem w sprawie rozliczenia 

nakładu pracy. 

Radny Andrzej Grudziński uznał, że jeśli pozwolenie uzyskał wykonawca, to powinien być  

również projekt, który trzeba odzyskać. 
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Wójt poinformował, że wykonawca złożył tylko dokumenty do starostwa, natomiast  

pozwolenie jest wydane na gminę. Poinformował, że jest tylko jeden projekt w urzędzie,  

a zgodnie z umową powinny być dwa oraz zapis cyfrowy. Zapisy mówią, że w terminie 7 dni 

od rozwiązania umowy sporządza się protokół i określa postęp prac. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał jak Wójt chce proporcjonalnie rozliczyć inwestycję, która  

z tym wykonawcą się nie odbędzie.  

Wójt wyjaśnił, że jednym z etapów inwestycji było wykonanie przez wykonawcę projektu 

oraz uzyskanie pozwolenia na budowę i te rzeczy zostały zrobione. Dodał, że inspektor 

nadzoru będzie rościł sobie prawo do wynagrodzenia. 

Radny Marcin Jagodziński  oznajmił, że obawia się, że wykonawca zapłaci karę, natomiast 

nie odda projektu. Dodał, że trzeba się zastanowić czy budować oczyszczalnię w Wełmicach, 

czy nie lepiej wybudować centralną, do której zostaną podłączone pozostałe miejscowości. 

Następnie zwrócił się z wnioskiem o przesłanie radnym skanu wypowiedzenia wykonawcy  

i zapytał jak gmina będzie wyglądała w oczach województwa oddając pozyskane środki. 

Wójt oznajmił, że nie chce rezygnować z tej inwestycji i zrobi wszystko, żeby utrzymać 

środki, a jeśli zajdzie konieczność pojedzie nawet do Komisji Europejskiej. 

Radny Marcin Jagodziński zaproponował jednak zmianę kierunku na budowę centralnej 

oczyszczalni ścieków. 

Radny Andrzej Grudziński zapytał czy gmina musi wypowiedzieć umowę dla inspektora 

nadzoru. 

Wójt wyjaśnił, że kiedy główna umowa zostanie zakończona, to umowa z inspektorem 

wygasa z mocy jako służebna.  

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o dokonanie analizy, aby ścieki w Wełmicach 

się zbilansowały.  

Wójt poinformował, że w 2019 r. została przeprowadzona analiza, jednak w centralnym 

projekcie miejscowość Wełmice nie była ujęta, stąd pomysł na budowę oczyszczalni. Dodał, 

że obecny system się nie finansuje samodzielnie, a gmina zawsze dokłada do inwestycji. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że największym kosztem będzie centralna oczyszczalnia, 

który na tamten czas wynosił ok. 20 mln, co wydawało się nierealne, a teraz robi się 

oświetlenie za 20 mln zł.  

Wójt oznajmił, że własnymi środkami nie da się szybko skanalizować gminy, jednak jest 

otwarty na propozycje radnego.  

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że nie widzi przeszkód, żeby jeszcze raz usiąść  

i opracować nowy plan skanalizowania gminy, ponieważ w ciągu 4 lat powstało tylko  

8 przydomowych oczyszczalni, zatem mieszkańcy czekają na kanalizację. Zaproponował 

również zaproszenie projektanta na komisję. 

Wójt przyznał, że zgadza się z propozycją radnego, natomiast uważa, że budowę kanalizacji 

w Wełmicach należy kontynuować i zwrócił się do radnych o możliwość zadziałania  

w sprawie tej inwestycji. 

Radny Łukasz Kowalewski uznał, że jeżeli jest szansa uratowania inwestycji, to trzeba z niej 

skorzystać. 

Radny Łukasz Dudzic zwrócił się do radnych o głosowanie przeciw uchwale. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 9 głosami „za”, 5 „przeciw”, 

4 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 16. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły cztery interpelacje. 

 

Ad 17. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zostały umieszczone na stronie 

BIP.  

Radny Marcin Jagodziński poruszył sprawę gruntu przy świetlicy w Wełmicach i zapytał, 

dlaczego sprawa nie została wcześniej uregulowana, tylko dopiero po złożeniu przez niego 

zapytania. 

Sekretarz wyjaśniła, że takich spraw jest wiele, a wina leży po obu stronach. Dodała, że 

często jest tak, że mieszkańcy kupują nieruchomości i korzystają również z innych bez 

umowy, ponieważ  zawsze korzystali.  

Wójt zwrócił się z prośbą o nie przypisywanie nikomu winy. Poinformował, że na zebraniu 

wiejskim w sprawie projektu remontu świetlicy projektant wyjaśnił, że nie ma możliwości jej 

rozbudowy. Dodał, że jest zadowolony, że sprawa została wyjaśniona i jest zgoda między 

mieszkańcami.   

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że jakby Wójt w odpowiedzi na zapytanie 

poinformował, że grunt jest dzierżawiony, ta sytuacja nie miałaby miejsca. 

 

Ad 18. 

Wolne wnioski i informacje. 

Wójt poinformował o zebraniach wiejskich w sołectwach, na które zaprosił wszystkich 

radnych i mieszkańców. 

 

Radna Anna Hałupka poinformowała, że jedna z mieszkanek w październiku złożyła do 

urzędu wniosek o zakup działki i do dnia dzisiejszego nie otrzymała odpowiedzi. 

Sekretarz wyjaśniła, że nie ma możliwości nadzorowania wszystkich spraw, ponieważ jest 

bardzo dużo wniosków o zakup nieruchomości gminnych. Trwa to długo, ponieważ działki 

nie mają założonych ksiąg wieczystych. Poinformowała również, że Starostwo Powiatowe 

przeprowadziło modernizację gruntów i obecnie są sprawdzane ewidencje gruntów oraz 

księgi wieczyste. Dodała, że w dniu dzisiejszym wystawiono do sprzedaży sześć 

nieruchomości. Natomiast odnośnie działki poinformowała, że ponownie zajmie się tą 

sprawą. 

Wójt dodał, że ta sytuacja dotyczy wielu działek i Starostwo Powiatowe ma teraz wiele pracy. 

 

O godz. 11:20 Radny Marek Piechowiak opuścił salę posiedzeń. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że za kilka dni mija termin składania wniosków do 

programu dotyczącego dotacji na usuwanie folii rolniczych i zapytał dlaczego urząd nie 

podjął działań w tym zakresie. Następnie poinformował, że otrzymuje od mieszkańców filmy 

o zrzucie ścieków do studzienek kanalizacyjnych przy cmentarzu w Bronkowie.  

Wójt wyjaśnił, że w tym projekcie brał udział Międzygminny Związek Gospodarowania 

Odpadami Komunalnymi, do którego zwrócił się, aby ponownie przystąpiono do projektu. 

Natomiast odnośnie nagrań, wyjaśnił, że nie był to zrzut ścieków, tylko płukanie kanalizacji. 

 

Radny Łukasz Dudzic złożył wniosek o przedstawienie ilości płukań, podanie celu oraz 

wyjaśnienie przyczyn nieprzyjemnego zapachu w całej miejscowości. Następnie zapytał czy 

analiza ryzyka badania wody w gminie została ukończona i dlaczego jej nie otrzymał. 
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Następnie w nawiązaniu do spotkania Wójta z przedstawicielami Lasów Państwowych 

zwrócił się z prośbą partycypowanie Lasów Państwowych w kosztach remontów dróg 

gminnych. 

 

O godz. 11:25 Radny Jarosław Miś opuścił salę posiedzeń. 

 

Radna Iwona Szajek „podziękowała”, że nie została zaproszona na spotkanie w sprawie drogi 

powiatowej do Chojnowa, w którym chciała wziąć udział. 

Wójt wyjaśnił, że tematem spotkania nie była tylko droga do Chojnowa, natomiast spotkanie 

odbyło się z inicjatywy radnego powiatowego Andrzeja Rochmińskiego.  

Radna Anna Hałupka dodała, że również jest rozczarowana, że nie uczestniczyła w spotkaniu. 

 

Radny Lucjan Tracz uznał, że dodatek funkcyjny oraz wynagrodzenie dyrektorów w latach 

2020-2021 były błędnie naliczane. 

Sekretarz poinformowała, że urząd nie nalicza wynagrodzeń i że nie dostrzega żadnych 

nieprawidłowości.  

Radny Lucjan Tracz wyjaśnił, że w uchwale jest zapis o kwocie 1280 zł, natomiast z urzędu 

otrzymał informację publiczną, że jest to kwota 1200 zł. 

Sekretarz wyjaśniła, że ostatni składnik jest widełkami i kwoty mogą się różnić.  

 

O godz. 11:40 Radny Łukasz Kowalewski opuścił salę posiedzeń. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał czy to są wyliczenia radnego Lucjana Tracza, czy czyjaś 

skarga. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że są to jego wyliczenia. Następnie poinformował, że kolejny 

raz prosił o dziennik pracy konserwatora oraz dokumentację dotyczącą remontu dwóch 

pomieszczeń w szkole w Bobrowicach.  Dodał, że nie otrzymał pełnej dokumentacji. 

Następnie zwrócił się z wnioskiem o dokumentację dotyczącą remontu szatni na boisku  

w Dychowie. 

Sekretarz uznała, że wygodniej byłoby, gdyby radny przyszedł osobiście do urzędu.  

W sprawie dokumentacji szatni poinformowała, że urząd nie jest adresatem wniosku. 

 

Radny Andrzej Grudziński zwrócił się z wnioskiem o:  

 załatanie dziury przy naprawionej studzience przy przedszkolu w Dychowie, 

 obsypanie naprawionych schodów przy wejściu na stadion w Dychowie, 

 uprzątnięcie drogi przy oczyszczalni ścieków w Dychowie, 

 informację na temat kosztów wykonania dodatkowej studzienki. 

Wyjaśnił, że przy zjeździe na jego posesję występują duże kałuże niszczące chodnik,  

a studzienka jest w niepotrzebnym miejscu.  

Wójt poinformował, że wykonawca zrobił tylko schody, ponieważ miał taki zakres prac do 

wykonania, natomiast dziura przy studzience zostanie załatana. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy droga dojazdowa do żłobka była włączona do 

projektu, jaki jest koszt inwestycji i z czego ewentualnie Wójt dołoży, jeśli zabraknie 

środków. 

Wójt poinformował, że inwestycja jest podzielona na dwa etapy, wykonanie drogi dojazdowej 

i budowa żłobka. Koszt inwestycji to 8.300.000 zł dofinansowania + 1.500.000 zł wkładu 

władnego, a w razie braku środków upatruje dodatkowe oszczędności po przetargach. 
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Radna Anna Hałupka poinformowała, że złożyła wniosek o partycypowanie gminy  

w kosztach wykonania projektu budowy ścieżki rowerowej do Barłogów. Następnie zapytała 

kiedy zostaną zamontowane wodomierze z systemem elektronicznym. Poruszyła również 

temat modernizacji działek przez Starostwo Powiatowe i nieuregulowanego ich stanu 

prawnego. 

Wójt wyjaśnił, że trwa aktualizacja granic i działki się poprzesuwały, w związku z tym 

zmienią się ich ceny. Odnośnie wodomierzy poinformował, że z powodu śmierci 

podwykonawcy, wykonawca wystąpił o przedłużenie terminu i zmianę umowy. 

 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że wnioskował do dyrektora GOKiS o dokumentację 

dotyczącą Fundacji Świętego Mikołaja oraz, że wszystkie imprezy sportowe są nadzorowane 

przez kierownika hali, który jest radnym. Poinformował również, że zwrócił się z zapytaniem 

o sprawność monitoringu, gdzie szkoła szybko udzieliła odpowiedzi, natomiast dyrektor 

GOKiS poinformował, że monitoring będzie działał od nowego półrocza.  

 

Następnie złożył wnioski: 

 przedstawienie informacji jaki dodatek funkcyjny otrzymają dyrektorzy zgodnie  

z obowiązującą uchwałą z dnia 28.03.2023 r., a jaki otrzymali zgodnie z poprzednią 

uchwałą, 

 udzielenie odpowiedzi w jakiej formie dyrektorzy szkół zostali poinformowani  

o rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody, 

 przesłanie dokumentacji remontu drugiego pomieszczenia w szkole w Bobrowicach.  

 

Radny Andrzej Grudziński w sprawie wodomierzy zapytał, kto będzie nadzorował  

i prowadził system odczytu. Poinformował, że liczniki trzeba legalizować co 5 lat,  

a gwarancja ma tylko 3 lata, więc zapytał co po tym okresie. 

Wójt oznajmił, że są to pytania szczegółowe i specjalistyczne, na które nie zna odpowiedzi, 

jednak zwróci na to uwagę. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o szansę oświetlenia na cmentarzu i poinformował, że na 

osiedlu leśnym w Bobrowicach nie świeci żadna lampa. 

 

Radny Andrzej Grudziński złożył wniosek o uprzątnięcie drogi przy oczyszczalni ścieków  

w Dychowie. 

Wójt wyjaśnił, że nie jest to droga gminna, a działka należąca do PGE S.A. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że Wójt informował, że drogi w Bronkowie zostały 

wyrównane, natomiast ich stan jest taki sam, a mieszkańcy sami łatają dziury. Dodał, że 

tłuczeń nie zdaje egzaminu. 

Wójt oznajmił, że przyjrzy się tej sprawie. 

 

Radna Anna Hałupka poinformowała, że złożyła wniosek o przejęcie odcinka drogi 

powiatowej w Dachowie, ponieważ mieszkańcy nie mają chodnika i oświetlenia, a do tej pory 

żadne dokumenty nie zostały jeszcze złożone do Starostwa Powiatowego. 

Sekretarz wyjaśniła, że skuteczniejszą formą byłoby skomunalizowanie drogi przez powiat  

i poleciła radnej aby zwróciła się z wnioskiem bezpośrednio do powiatu. 
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Ad 19. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 12:32.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                        Łukasz Kamerduła 


